

Curriculum Vitae (CV)

التعريف

الاسم : الدكتور سمير حسين عوني الاوسي

Dr. Samir Hussain Awni Al-Awssi

القومية : عربي Arab

الديانة : مسلم Muslim

الحالة الزوجية: متزوج ولي ثلاثة ابناء Married with three children

محل وتاريخ الولادة: بغداد- العراق 1946, Baghdad, Iraq

محل الإقامة الحالي: عمان-الاردن

Present Residence: Amman, Jordan

e-mail address samirawni@yahoo.com

Tel: (+962)796483785

المؤهلات Qualifications

1. **PhD in Cybernetics** from the University of West London (Brunel) in 1985.
The thesis was concerning the implementation of a National Plan in a developing country based on sound principles drawn from cybernetic literature.
شهادة الدكتوراه في علوم السايبرنتيك من جامعة غرب لندن (برونيل سابقا) عام 1985
اختصت اطروحة البحث في نظام متابعة تنفيذ الخطة القومية لبلد نام مبني على اساس مشتقة من علوم السايبرنتيك.
2. **MSc. in Systems Analysis** from the University of Aston in Birmingham (The Management Centre) in 1977.
3. **BSc. in Physics**, 1967 الجامعة المستنصرية في بغداد العام

الخبرات العملية Work experience

1989-1985 : مسؤول التخطيط والمتابعة المركزية في منظمة الطاقة الذرية العراقية.

قامت بوضع نظام وهيكلية تنظيمية رائدة لمتابعة المشاريع في المنظمة وتم اعتمادها.

Manager for the central planning and progress follow-up office in the Iraqi Atomic Energy Commission (IAEC). I implemented a pioneering organization for this task in the IAEC.

1991-1989 : مدير عام الدائرة الادارية والهندسية في منظمة الطاقة الذرية العراقية.

ادارة جميع الشؤون الادارية والمالية والقانونية واعمال الصيانة الهندسية في المنظمة.

Director General for the Administration and Engineering office in the IAEC. Responsible for all matters regarding management, finance, legal, and maintenance

1995-1991 : مدير عام الدائرة الادارية والقانونية في منظمة الطاقة الذرية العراقية.

تم في عام 1991 اعادة هيكلية للمنظمة وجمعت الانشطة الهندسية كافة في دائرة واحدة.

Director General for the Administration and Legal Affairs in the IAEC. In 1991 all engineering activities were grouped in another office.

1997-1995 : مدير عام دائرة السياسات والبرامج العلمية في منظمة الطاقة الذرية العراقية.

ترتكز مهام الدائرة على علاقات المنظمة العربية والدولية مع هيئة الطاقة الذرية العربية والوكالة الدولية للطاقة الذرية.

General Director for the Policies and Scientific Programmes office in the IAEC. This office is concerned with the foreign relations and relation with Arab Atomic Energy Agency and the International Atomic Energy Agency.

2001-1997 : مدير عام الدائرة الادارية والقانونية في منظمة الطاقة الذرية العراقية.

دعت الحاجة لاعادة تكليفي بهذه الدائرة مرة ثانية لتصحيح اوضاعها بسبب الادارة

السابقة.

Director General for Administration and Legal Affairs office in IAEC. I was recalled for this office again because of bad management of the previous administration.

2003-2001 : مستشار في رئاسة منظمة الطاقة الذرية العراقية.

Consultant at HQ of the IAEC.

2003/4/9 : عزلت عن العمل في الدولة.

Left work in Government.

المهام والواجبات الاضافية Additional Duties and Assignments

1. قبل الحصول على شهادة الدكتوراه:

- أ. شغلت منصب مدير مركز الحاسبة الالكترونية في وزارة التخطيط العراقية.
ب. شغلت منصب مدير مركز الحاسبة الالكترونية في منظمة الطاقة الذرية العراقية.

Before getting my PhD degree I had assumed the posts of Manager for the Computer Centre in the Ministry of Planning and then the Computer Centre for the IAEC.

2. كلفت في العام 1992 بانشاء هيكلية لسكرتارية تنفيذية وادارتها للجنة الوزارية المصغرة الملكفة بمتابعة القطاع الصناعي والاقتصادي.

In 1992 I was assigned the task of implementing and heading an organizational structure for an executive secretary for the Ministerial Committee responsible for overseeing the industrial and economic sectors in Iraq.

3. كلفت في العام 1993, بالاضافة الى مهامى الرسمية بانشاء شركة لتنقية البذور الزراعية وقد وضعت هيكليتها وقمت برئاستها وانجزت خلال ستة اشهر بناء معملين للشركة أحدهما في محافظة الموصل والثاني في محافظة صلاح الدين وتعاقدت على استيراد معداتها وبدأ التشغيل لهما في نهاية السنة اشهر وبعد دخولهما الانتاج الفعلي تم تسليم المعملين الى وزارة الصناعة والمعادن العراقية لتتولى مسؤوليتهما. الشركة المعنية هي " ما بين النهرين ".

In 1993, in addition to my ongoing official assignment, I was assigned the task of establishing and heading a company for the agricultural grains` purification. I started from zero point by designing the structure and manning it and at the same time starting to build the housing for two factories one in Mousel province and the other in Salah Aldeen province which were finished in six months during which time I finalized the contracts to supply the machinery for the production lines for the two factories which started production by the end of the eighth month. The company was then handed over to the Ministry of Industry and Minerals. The company name is Mesopotamia.

4. رأست في الفترة مابين 1997-2000 غرفة عمليات تضم الباحثين العلميين الاقدمين في منظمة الطاقة الذرية لتقديم الخدمات والاسناد العلمي والتقني لمؤسسات الدولة المدنية والعسكرية والعمل على حل المعضلات التي تواجههم بسبب الحصار على العراق وتم انجاز العديد من الاعمال المهمة.

In the period 2000-1997 I headed an Operations Room in the IAEC staffed with senior researchers and technicians to provide support for government civilian and military establishments and help solving problems facing them because of international boycott on Iraq. Many important issues were solved.

5. كلفت في أواخر العام 2002 بانشاء مكتب استشاري علمي وهندسي لمنظمة الطاقة الذرية ورأست مجلس ادارته ولم يتسنى الوقت الكافي لاتمام متطلباته قبل مغادرته في 2003/9/4.

In late 2002 I was assigned the task of establishing an Engineering and Scientific Consultancy Office and head it`s Board. Time was not on my side to finalize it`s requirements before 9/4/2003.

6. أشرفت على اطروحة لرسالة دكتوراه ل احد مهندسي المنظمة تبحث في التعرف الالكتروني على البصمة الصوتية للانسان وكانت هذه الرسالة مكملة لاحد المشاريع التي نفذتها غرفة العمليات المشار اليها سابقا.

Supervised a PhD dissertation in computer science for one of the IAEC engineers concerning the "voice recognition" by computer. This dissertation was a complementary work for one of the projects that was taken up by the Operations Room mentioned before.

7. أشرفت على اطروحتين للماجستير لموظفين في المنظمة.

Supervised two MSc projects in computer science for two of the IAEC employees.